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Punkt 1

M ødeiØ K  d. 11-01-99

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 12375 Sagsbehandler: PH/SEK Fmd. init.

Revisionsberetning nr. 120

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender delberetning nr. 120 for perioden august til oktober 
1998.

Revisionen har omfattet:

- uanmeldt kasseeftersyn
- bilagsrevision
- forretningsgange for kvartalsvise afstemninger
- gennemgang af udvalgte lønninger og vederlag, samt kontrol af uddata fra EDB-systemet
- påse at sagsbehandlingen - efter lovgivningen, retningslinier og forretningsgange - er overholdt
- forvaltningsrevision på udvalgte områder

Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger:

2.1,2.2 og 2.3 Kasseeftersyn, bilagsrevison og afstemninger

I følge revisionsberetningen punkt 2.1, 2.2 og 2.3 har det ikke givet anledning til bemærkninger 
ved de uanmeldte kasseeftersyn, bilagsrevision samt forretningsgangen for kvartalsvise 
afstemninger.

2.4 Lønrevision

For så vidt angår lønrevisionen har revisionen udtalt (punkt 2.4), at sagsbehandlingen efter deres 
opfattelse må anses for betryggende og i overensstemmelse med de gældende retningslinier.

2.5 Forretningsgange og sagsbehandling

Det er revisionens opfattelse, at sagsbehandlingen på socialområdet samt boligstøtte er sket i 
overenstemmelse med de fastsatte retningslinier. For lovområderne social service og aktiv 
socialpolitik er det dog revisionens opfattelse, at der fortsat bør fokuseres på sagsbehandlingen 
og sagernes indhold.

2.6 Forvaltningsrevision
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Forvaltningsrevisionen er foretaget på en række udvalgte områder, og gennemgangen har vist, at 
der på alle områder er tilrettelagt tilfredsstillende forretningsgange og at disse efterleves.

Vedr. renovation og ejendomsskat skal det anbefales, at der udarbejdes retningslinier for kontrol 
af de indberetningsberettigedes egne opkrævninger.

Vedr. Inkassoområdet skal revisionen anbefale, at kommunen fuldt ud benytter sig af modulet 
regningsdebitorer, således at der ikke i andre afdelinger så som bogholderiet skal ske opkrævning 
og rykning for restancer.

Vedr. Kasse- og regnskabsføring beskytter forretningsgangene ikke den enkelte medarbejder 
mod uberettiget mistanke om ureglemæssigheder, og forhindrer ikke i, at kommunen kan 
rammes af tab som følge af fejl eller besvigelser og andre ureglemæssigheder på grund af 
flermandsbetjent kasse.

2.7 Specialregnskaber

Det reviderede regnskab - “Projekt kampagne for pensionister vedr. energibesparende foranstalt
ninger “ - har ikke givet anledning til bemærkninger.

Afdelingerne har følgende kommentarer til ovenstående punkter:

Ad 2.6 : Teknisk afdeling vil som anbefalet udarbejde de ønskede retningslinier, der skal 
indarbejdes som bilag til kasse- og regnskabsregulativet. Bilaget vil blive udarbejdet i første 
halvår af 1999.

Det kan om revisionens anbefalinger af regningsdebitorsystemet oplyses, at kommunen for 
hovedparten af tilgodehavender anvender Kommune Data’s øvrige debitorsystemer.En mindre 
del af de manuelt udsendte regninger bliver ikke registreret i et debitor system. Økonomisk 
afdeling vil undersøge hensigtsmæssigheden i at alle afdelinger på Rådhuset, fremover 
registrerer regningerne i det foreslåede debitor-system.

For såvidt angår forretningsgangen til den flermandsbetjent kasse gør økonomisk afdeling 
opmærksom på, at problematikken ikke er specielt for Jægerspris kommune, men eksisterer i 
mange af landets kommuner. A f hensyn til fleksibiliteten og for ikke at opbygge en al for tung 
administrativ arbejdsgang har økonomisk afdeling i samråd med medarbejderne valgt en 
flermandsbetjent kasse, selvom der ikke ved afløsning sker en optælling af kassebeholdningen.

Indstilling

Revisionsberetning nr. 120 indstilles fremsendt med de fremkomne bemærkninger fra 
afdelingerne til byrådets godkendelse.

i
i  til:
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Punkt 2

M ød eiØ K d . 11-01-99

Journalnr. TF-01.02.05P21 Sagsid: 11039 Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Dispensation for højdebestemmelser - Vindmøller ved Kyndbyværket

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Kort og visualisering af vindmøller på Kyndbyværket.

Regelgrundlag:
Lov om planlægning nr. 563 af 30. juni 1997.
Efter Planlovens § 19, stk 1 kan byrådet dispensere fra bestemmelser i en lokalplan, hvis 
dispensationen ikke er i strid med principperne i lokalplanen. Principperne i en lokalplan er 
anvendelsesbestemmelser, som er fastsat ud fra formålet med lokalplanen.

Efter Planlovens § 20 kan dispensation kun meddeles efter forudgående naboorientering, 
medmindre byrådet skønner, at forudgående orientering er af underordnet betydning.

NESA A/S ansøger om tilladelse til opstilling af yderligere 2 vindmøller a 750 kw på 
Kyndbyværkets område. Vindmøllerne har en navhøjde på 40 meter og vingediameter på 44 
meter. Totalhøjden er 62 m.

A f pladsmæssige grunde ønsker NESA alene at opføre 2 vindmøller selvom lokalplan 58 har ' 
udlagt byggefelter for yderligere 3 vindmøller.

Der søges om dispensation for lokalplanens bestemmelser om højde på vindmøller.

Området er i Regionplanen udlagt til vindmøllepark. Efter Regionplanen må vindmøllers 
totalhøjde fra fod til vingespids, højst være 65 meter.

Efter Kommuneplanen og lokalplan 58 kan der placeres yderligere 3 vindmøller til i alt 6. 
Navhøjden må ikke overstige 32 m.

I 1987 blev der placeret 3 vindmøller a 300 kw med navhøjde på 32 m. De 3 vindmøller blev i 
1993 erstattet af 3 vindmøller, a 400 kw med navhøjde 36 m og vingediameter 31 m (totalhøjden 
er 51,5 m).

De ansøgte møller vil være ca. 450 m fra nærmeste beboelseshus. I en støjberegning fra NESA 
A/S er støjbelastningen til nærmeste nabo under den tilladte grænseværdi på 45 db.

Afdelingens bemærkninger:
De ansøgte 2 møller med en navhøjde på 40 m forudsætter, at der meddeles dispensation fra 
lokalplan 58 § 6,6 (max. navhøjde på 32 m).
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En dispensation for højdebestemmelserne er efter afdelingens vurdering ikke i strid med 
principperne i lokalplan 58.

Indstilling: Det indstilles, at udvalget anbefaler ØK/byråd, at ansøgning om opstilling af 2 
vindmøller sendes ud i 14 dages naboorientering med annonce i Frederikssund Avis. Desuden 
orienteres Frederiksborg Amt og Danmarks Naturfredningsforening.

Mode i TMU den 17-12-98

Beslutning:

Udvalget anbefaler indstillingen.

Beslutning: .
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Mode i ØK d. 11-01-99

Journalnr. TF-13.03.10P20 Sagsid: 12224 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Projektforslag for udvidelse af varmeforsyningsområdet i Jægerspris, 
Landerslev og Gerlev

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: 1. Projektforslag af 5. november 1998.

Regelgrundlag:

Lov nr. 382 af 13. juni 1990. Bekendtgørelse om varmeplanlægning og godkendelse af projekter 
for kollektive varmeforsyningsanlæg ( Energiministeriets bekendtgørelse nr. 139 af 5. marts 
1991)

Det lokalplanlagte boligområde ved Bakkegården samt området ejet af Stiftelsen, der agtes 
anvendt til kollegie, er ikke udpeget som f]emvarmeområde i Jægerspris. Det samme gør sig 
gældende for et lokalplanlagt boligområde i Gerlev.

Vedtages forslaget vil det være muligt for Jægerspris Kraftvarme at etablere nye 
forsyningsledninger og dermed skaffe øget kundegrundlag. Der vil samtidig ske en afklaring af 
den fremtidige varmeforsyning af områderne.

Det er hensigten med projektforslaget at øge oplandet for kollektiv varmeforsyning og samtidig 
etablere en pligt til tilslutning hertil.

Såfremt byrådet træffer beslutning om at godkende projektforslaget, vil der være etableret 
mulighed for at pålægge grundejerne (ubebyggede grunde) tilslutningspligt. Byrådet vil dermed 
understøtte hensigten i lovgivningen om at understøtte økonomien bag den kollektive 
varmeforsyning bedst mulig.

Indstilling:

Det indstilles over for økonomiudvalget og byrådet, at projektforslaget udsendes i høring jf. 
bekendtgørelse af 5. marts 1991 med tilhørende vejledning.

Møde i TMU den 17-12-98

Beslutning:
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Der blev på mødet udleveret erstatningssider til projektansøgningens side 3,5,6 og 7.

Indstillingen tiltrædes, således at der i tilknytning til projektansøgningen indføres 
tilslutningspligt og elvarmeforbud for områderne.
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Punkt 4

Mode i ØK d. 11-01-99

Journalnr. TF-06.15.00 Sagsid: 11639 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Cowi udarbejder rapport om spildevandsslam for Jægerspris- og Skibby 
Kommune

Økonomi: Afhænger afløsningsvalg ( anlægsudgift 0- 5 mill. kr)
På budgettet for 1999 er afsat en mill. kr til anlæg til sagen.

Sagsfremstilling:
Bilag:

1. Notat fra Cowi A/S oktober 1998. “Vurdering af de fremtidige muligheder for afvanding og af 
hænding af slam”.

Det rådgivende ingeniørfirma “COWI A/S” har i et samarbejde med de tekniske afdelinger i 
Skibby og Jægerspris Kommuner udarbejdet notat, der beskriver forskellige løsningsmuligheder 
for den fremtidige måde at behandle spildevandsslammet på.

Der beskrives muligheder for fællesløsninger, benævnt “F” og løsninger for den enkelte 
kommune benævnt “J” eller “S” , dækkende Jægerspris henholdsvis Skibby kommuner.

Notatet angiver sigtepunkter for valgmuligheder, men den angiver ikke ef entydigt svar på “den 
rigtige løsning” for den enkelte kommune. Notatet søger alene at tage udgangspunkt i 
økonomiske relationer og indeholder ikke vurderinger af miljømæssige forhold eller 
mulighederne for ændringer af regler eller praksis omkring slamhåndtering i almindelighed.

Kendte forhold.

• Slamkvaliteten i såvel Skibby som Jægerspris Kommune opfylder de grænseværdier, der er 
gældende nu og tillige de skærpede krav, der træder i kraft i år 2000.

• Skibby kommune har i Hyllingris opført et moderne renseanlæg, herunder en moderne 
slampresse samt slamlager, der opfylder kravet om min 9. mdr. opbevaringstid. Skibby 
kommune er ikke tvunget til at foretage ændringer lige nu.

• Jægerspris Kommune har ikke opbevaringskapacitet svarende til 9. mdr., dette kræves fra 1. 
oktober 1999.

Der er ikke på nuværende tidspunkt problemer med at afsætte slam til landbruget.
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• Miljøministeriet har fortsat den holdning, at slam bør genbruges, d.v.s. tilbageføres til 
anvendelse i landbruget.

• Der kan ikke opnås dispensation til at fravige reglerne for slamhåndtering.
• Hedeselskabet har på opfordring fremsendt tilbud/kontraktforslag på afhentning af 

spildevandsslam fra kommunens 2 renseanlæg samt udføre de administrative procedurer for 
den videre bortskaffelse, (mark/gødningsplaner, analyser,indberetninegr m.v.) . Dette tilbud er 
medtaget i notat fra “COWI”.

Trusler.

• Vil slammet fortsat have en kvalitet, der opfylder nuværende og kommende grænseværdier.?
• Vil og kan landbruget fortsat aftage slammet, - og til hvilken pris ?
• Hvorledes vil de statlige afgifter udvikle sig fremover (deponeringsafgift, afgift ved 

forbrænding m.v.) ?
• Der er meget detaljerede krav til administrationen af slamhåndteringen (herunder 

prøveudtagning), hvorledes vil dette område udvikle sig.

Muligheder.

• Etablering af fællesløsninger viser sig ofte at være billigere og indebære muligheder for et 
kvalitetsløft.

• Det er ikke nødvendigvis det rigtige at træffe beslutning om den “endelige løsning” nu. Det er 
muligt at træffe beslutning om en delløsning, der kan udgøre en platform for en udbygning, 
når og hvis det bliver nødvendigt/hensigtsmæssigt. En delbeslutning bør naturligvis have sigte 
imod den udvikling man tror på vil ske, og tage udgangspunkt i den situation der aktuelt er 
gældende.

• Ønsket om at undgå en anlægsudgift kan undgås ved, at en “entreprenør’Tinancierer og evt. 
driver anlægget med aftale om senere kommunal overtagelse.

• Fællesløsninger vil skabe mulighed for fælles administration af slamhåndteringen (analyser, 
markplaner, aftaler med landmænd osv.)

• Såfremt et enkelt slamparti ikke opfylder kvalitetskrav, som forudsat i den løsning der vælges, 
vil det formentligt være muligt at opnå aftale med en tredje kommune om afbrænding af et 
sådant enkeltparti, (f.eks. Hundested kommune, der formentligt etablerer et Biocon tørrings
anlæg).

• Ved løsninger, der indebærer behov for oplagring kan et sådant behov muligvis tilgodeses ved 
leje af halkapacitet.

Målsætninger for valg afløsning (forslag til politikker).

1. Lovkrav om en løsning af slamproblemet skal opfyldes, f. eks. min - lagerkapacitet til 9. 
mdr.ved markudbringning).

2. Anlægsinvesteringer skal være mindst mulige, dog tages hensyn til driftsøkonomi samt 
fleksibilitet.
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3, Man tror på, at slammet i den nærmeste årrække vil opfylde kvalitetskravene, men søger en 
løsning, der muliggør en hensigtsmæssig justering af slambehandlingen, hvis kvalitetskravene 
ikke længere kan opfyldes.

4. Man tror på fortsat afsætningsmulighed ved landbruget, hvis ikke forudsætningen holder, skal 
det være muligt til mindst mulig udgift at justere den strategi, der er valgt.

Konkrete beslutningsmuligheder.

Notatet opstiller på s. 16 i tabel forskellige løsningsforslag. Forslag, der indebærer samarbejde 
med Skibby er efterfølgende udeladt. Skibby kommune ønsker indtil videre at fortsætte med den 
eksisterende ordning, da slamkvaliteten stadig gør udspredning på landbrugsjord mulig. 
Løsningsmulighederne kommenteres kort således, -

Jl: Jægerspris anvender egne 2 afVandingsanlæg. Der etableres kalktilsætning. Der skal
bygges lagerhal samt kalktilsætningsudstyr, 1,5 mill. kr er i raporten afsat hertil. Udgift 

ialt pr.t med anlæg indregnet er 614 kr.

Jl a: Jægerspris etablerer et uafdækket slambed i Tørslev for de to renseanlæg. Anlægget
etableres som et traditionelt slambed men således,at det efterfølgende kan ombygges til et 
slammineraliseringsanlæg. Etableringsudgiften hertil er 3. mill. kr. Udgift ialt pr.t. med 
anlæg indregnet er 641 kr.

Jlb: Der er ved Hedeselskabet indhentet tilbud på afhentning af slammet fra de to renseanlæg 
og den videre håndtering og administration. Da tilbudet indebærer, at selskabet overtager de 

administrative opgaver, der er pålagt ved ny lov, er der ikke sammenlig- nelighed. (se 
tilbud fra Hedeselskabet). Efter denne model fortsætter slamafvandingen på de to anlæg. 
Slammet presset op i Hedeselskabets container. Hedeselskabet udspreder hos landmænd 
indgår aftale med disse, udarbejder mark og gødningsplaner og aftaporterer til kommune, 
miljøstyrelse og amtet. Udgift alt iregnet 690 kr, pr. t. *

J2: Der etableres et mineraliseringsanlæg i Tørslev. Anlægsudgiften vil være 5,0 mill. kr.
Udgift ialt pr. t med anlæg indregnet vil efter år 10 være 595 kr. Da der først efter 10 
driftsår skal ske tømning, vil driftsudgiften de første 10 år kun være (595-211)=384 kr

pr. t.

Forvaltningens bemærkninger:

Det er næppe er hensigtsmæssigt at foretage valg af løsning alene efter, hvilken løsning, der her 
og nu er den billigste. Alternativerne udgør forskellige “produkter” der retter sig mod forskellige 
mulige udviklinger i kravene til og forudsætningerne for den fremtidige slamhåntedng. 
Eksempelvis vil det være uhensigtsmæssigt at investere i lagerfaciliteter for slam, hvis 
udspredning på landbrugsjord senere forbydes eller pålægges nye restriktioner og kvalitetskrav. 
(Jl). Ligeledes vil etablering af mineraliseringsanlæg udskyde den videre håndtering i 10 år, men 
ingen kender kravene til hånteringen på dette tidspunkt. Hvis slammet ikke må udspredes, er 
alternativerne forbrænding eller deponering på losseplads med tilhørende omkostninger.
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Entreprisemodel. Ønsket om at undgå investering i anlæg, der måske ikke er rettet rigtigt imod 
den fremtidige udvikling, taler for valg af en ren entrepriseløsning uden anlægsudgift (Jlb). 
Notatet opgør på side 18 merudgiften til 76 kr. pr. t, eller 90.000 kr i forhold til model Jl.For 
denne årlige merudgift opnås følgende fordele, -

1. Udførelse af en betydelig administration, det er dog ikke muligt at prissætte denne ydelse, da 
der er tale om ny lovgivning. Hedeselskabet raporterer mængder, kvalitet og udspredningssted 
til amt og miljøstyrelse. Der vil herefter opstå en database, der synliggør slamtransporteme 
kommunerne imellem synlig.

2. Ingen anlægsudgift. Ingen risiko for at fejlinvestere,

3. Fleksibel i forhold til ændringer i lovgivning eller ønsker om ændringer generelt.

4. Ansvaret for håndteringen overgår helt til entreprenøren.

Såfremt der herefter skulle opstå problemer i forhold til udspredning på landbrugsjord, er der 
ikke bundet kapital i løsninger, der er baseret på landbrugsanvendelse. Bliver dette aktuel vil et 
samarbejde om tørring og evt. afbrænding med Skibby kommune være en attraktiv mulighed.

Såfremt byrådet beslutter sig for entreprisemodellen vælges en meget fleksibel løsning, idet 
opsigelsesfristen for den fremsendte kontrakt for kommunen er relativ kort. ( 6 mdr., se aftalenes 
pkt. 6 og 7).

Hedeselskabet vil søge at etablere kontrakter med landbrug, der er hensigtsmæssigt geografisk 
beliggende. Jægerspris Kommune vil ikke få indflydelse på udspredningsstedet, Slamtransport 
vil således ske over kommunegrænser. Transporternes omfang vil blive synliggjorte ved den 
database, der opstår i forbindelse med indberetninger på landsplan til amt og miljøstyrelse.

Vedr, den miljøriciko der evt er forbundet med udspredning på landbrugsjord bemærkes, at de 
nye regler for slamhåndteringen i hele procesforløbet forudsættes overholdt. Efter modtagelse 
ved renseanlægget overtager Hedeselskabet ansvaret for slammet og den videre håndtering. Miljø 
& energiministeriet anser under disse forudsætninger slamhåndteringen for forsvarlig. Hertil 
mener forvaltningen at Jægerspris Kommune kan henholde sig.

Såfremt Jægerspris kommune pludselig ikke kan opfylde kvalitetskravene, eller der sker 
ændringer, der gør udspredning på marker umulig, vil Hedeselskabet være uforpligtet af 
kontrakten, (denne situation vil iøvrigt også genere kommunen ved valg af anden løsning bortset 
fra forbrændingsløsningen.

Indstilling:

Det indstilles over for økonomiudvalget og byrådet, at der indledes forhandlinger med 
Hedeselskabet og andre entreprenører om en afhentningsmodel i lighed med model Jlb. Herefter 
forelægges resultatet til videre stillingtagen.

Møde i TMU den 17-12-98
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Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen.

Beslutning:

T b /
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Punkt 5

Møde i ØK d. 11-01-99

Journalnr. BM-16.08.05 Sagsid: 12343 Sagsbehandler: BN/SKO

Ledsageordning for voksne handicappede

Fmd. init.

Økonomi: 400.000 kr. brutto 

Sagsfremstilling:

I forbindelse med ikrafttræden af den nye Lov om Social Bistand pålægger lovens §78 fremover 
kommunerne at tildele ledsageordning til voksne med særlige handicaps på 15 timer månedligt.

Ordningen omfatter voksne under 67 år, der ikke kan færdes alene på grund af betydelig og 
varigt nedsat fysisk eller psykisk funktionsevne.

På nuværende tidspunkt har 7 borgere, der er berettigede til denne ydelse henvendt sig, og der er 
pr. 1. januar, 1999 ansat en person til denne opgave. Ud fra forespørgsel fra de øvrige afdelinger 
formodes der at være mindst 10 personer yderligere, der har krav på ledsageordning.

Der er ikke afsat budget for området, men der er via ændret bloktilskud afsat ca. 150 mill. pr. år 
for landet som helhed..

Det skal foreslås, at der oprettes et budget for 1999 på i alt 400.000 kr. brutto. Der er 50% 
amtsrefusion.

På baggrund af den nuværende viden skal der peges på, at finansieringen af beløbet sker ved at 
reducere budgettet opholdsbetaling for voksne handicappede tilsvarende (bistandslovens §112 
stk.l og §112 stk.2).

Økonomisk afdeling den 9. december 1998 
Ovenstående indstilles

Fællesforvaltningen den 8. december 1998.

Det indstilles at oprette budget for ledsageordning på i alt kr. 400.000 brutto med finansiering fra 
budgettet for opholdsbetaling for voksne handicappede.

Møde i SBK den 22-12-98

Beslutning:
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Udvalget anbefaler indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Jr. nr.:

n til:



Jægerspris Kommune
Økon om indvalget

Side 16

Punkt 6

Mode i Ø K d. 11-01-99

Journalnr. BM-00.01020 Sagsid: 12347 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Egnsmuseet Færgegården - tilskud 1999

Økonomi: 54.000 lu*.

Sagsfremstilling:

I forbindelse med budgetforhandlingerne var fremsat et aktivitetsønske vedr. forhøjelse af 
tilskuddet til Egnsmuseet Færgegården på 54.000 kr. Denne aktivitet blev der ikke enighed om at 
indregne i budgettet for 1999.1 budgettet for 1999 er der således afsat 479.900,- kr.

Frederikssund og Skibby kommuner har begge hævet tilskuddet for 1999. Fordelingen mellem 
de tre kommuner er 40% fra Frederikssund og Jægerspris og 20% fra Skibby, jv f 
samarbejdsaftalen. Frederikssund kommune har vedtaget et tilskud på 532.962,- kr. som vil svare 
til det Jægerspris kommune har afsat i 1999 såfremt det besluttes at forhøje tilskuddet.

Skibby kommune har i 1999 afsat 298.800,- kr. svarende til opskrivning af budgettet med kr. 
34.700,- ki*.

INDSTILLING:

Det indstilles, at Jægerspris kommune forhøjer tilskuddet for 1999 med 54.000 kr. Finansiel 
dækning af udgiften er ikke anvist.

Møde i SBK den 22-12-98

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen.
i til:

Sekretariats- og økonomiforvaltningen den 05.01.99.

Med hensyn til finansiering af de 54.000,- kr. må der tages politisk stilling til, hvorvidt beløbet 
ønskes fmansiseret af den afsatte pulje på kr. 600.000 vedr. personaleforhold i 1999.

Beslutning:

a t J  

rzucl ’̂n. 
b o O . o O Q

l  \°m



Jægerspris Kommune
Økon om indvalget

n.

Punkt 7

M ø d e i Ø K d .  11-01-99

Journalnr. BM-24.00.00 Sagsid: 12337 Sagsbehandler: AJ/BOG Fmd. init.

Ansøgning om overførsel af restbudget for 1998 på kontoen for erhverv- og 
turisme

Økonomi: kr. 34.600,00

Sagsfremstilling:

Kultur- og fritidsafdelingen ansøger om at overføre restbudgettet på kr. 34.600 fra Erhvervs- og 
turismekontoen til budgetåret 1999.

Som argument for at overføre restbudgettet er, at der p.t. allerede er kendt en hel del 
udgiftskrævende arrangementer for 1999 som for eksempel:

Egnsspil forlods bevilget kr. 50.000 
Polsk Uge i slutningen af april 
Venskabsby konference 
Turismekonference 
Turistinformationsskilte

Økonomisk afdeling den 15. december 1998:

Saldoen udgør d.d. kr. 34.625,- og økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være 
disponeret yderligere beløb.

Fællesforvaltningen, den 15. december 1998:

Det indstilles til udvalget, at midlerne overføres til budget 1999.

Møde i SBK den 22-12-98

Beslutning:

Udvalget anbefalede økonomiudvalg og byråd, at midlerne overføres til næste finansår.
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Punkt 8

Mode i ØKd.  11-01-99

Journalnr. BM-00.01007 Sagsid: 12376 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 2 restancer - totalbeløb kr. 29.542,30.

Begrundelsen for at afskrive de 2 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

At afskrive ovemiævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at 
inddrive restancerne jvfr. ovemiævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte 
beløb.
Ved bistandshjælp må Jægerspris Kommune bære 50% af tabet.

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 189.859,89 afskrives.

<

Beslutning:



Jægerspris Kommune
Økonom iudv alget

Side 20

Punkt 9

M ø d e i Ø K d .  11-01-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9675 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Efterretningssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt fremsender til orientering, at foreningens 
generalforsamling/årsmøde i 1999 vil blive afholdt Fredag den 16. april 1999 kl. 15.00, på 
Hotel Marienlyst.

Personaleforeningen på Jægerspris Rådhus fremsender til orientering, oversigt over 
bestyrelsesmedlemmerne.



Jægerspris Kommune
Økon omiudv alget

Side 21

Punkt 10

Mode i ØK d. 11-01-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441

Meddelelser fra:

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


